

**TALLINN ARCHITECTURE BIENNIAL RECYCLING SOCIALISM**

From 4 to 30 September, the Estonian Architecture Centre presented the Tallinn architecture biennial: Recycling Socialism. Orchestrated by commissioners from Architects b210, the biennial looked at Soviet architecture from 1960–1980, when novel forms and urban dimensions appeared in Estonian cities brought by the massive production of spaces that conformed to an ideology cast in stone. This focus allowed for a rediscovery of materials, ideas and stories and a real analysis of possibilities concerning their conservation or rehabilitation.

<http://www.tab.ee/>

**OTHER MOMO OTHER HERITAGE**

From 8 to 10 October 2013, Xian, PR of China, hosted an international conference dedicated to understanding and preserving Asia's modern architectural heritage. It's organisation is a joint project among the UIA Architectural heritage work programme for region IV, Docomomo-China, ICOMOS-China, and the Architectural and Cultural Society of China. The theme of the conference was: OTHER MOMO / OTHER HERITAGE. Sub-themes

included 'the voyages of Archi-Momo', which referred to Marco Polo's voyages and looked at how the Modern Movement travelled from Europe to Asia; 'Western and Eastern MoMo' described the traditions and cultural influences that guided radically different processes of urban modernisation in the East and West; 'MoMo in Asia and Oceania' or how the Modern Movement has affected Asia's cultural identity; and 'Xtreme MoMo' identified new aspects of the Modern Movement that have appeared recently. A public exhibition illustrated the themes of this conference. UIA President Albert Dubler, and Immediate Past President Louise Cox represented UIA at this event.

Liu Kecheng, Director of the UIA region IV Architectural heritage work programme

[uiaah4@vip.163.com](mailto:uiaah4@vip.163.com)

Learn more

<http://www.uia-architectes.org/>

## Дайджест / Digest

**Архитектурная биеннале «Переработка социализма» в Таллине**

С 4 по 30 сентября 2013 года в Таллине проходила архитектурная биеннале «Переработка социализма», организованная Эстонским архитектурным центром. Кураторами события выступили представители архитектурного бюро b210. Биеннале была посвящена советской архитектуре 1960–1980 гг. В этот период в эстонских городах начали массово появляться новые формы и объемы, отвечающие требованиям советской идеологии. Участники мероприятия попытались с современной точки зрения рассмотреть использование материалов и идей, по-новому взглянуть на историю зданий и произвести реальный анализ возможности их сохранения и восстановления.

<http://www.tab.ee/>

**Другое современное движение, другое наследие**

С 8 по 10 октября 2013 года в китайском городе Сиань прошла международная конференция, посвященная пониманию и сохранению наследия современной архитектуры Азии. Организация данной конференции является совместным проектом рабочей программы



< Министерство иностранных дел Эстонии, построенное в 1963 г. для руководства коммунистической партии Эстонии. Из материалов Музея архитектуры Эстонии / Estonian Ministry of Foreign Affairs, built in 1963 to house the Estonian Communist Party headquarters. Image: Estonian Museum of Architecture

< Офисное здание Группы по космосу, 1971 год, Kim Swoo Geun / Space Group Office Building, 1971, Kim Swoo Geun

сохранения архитектурного наследия региона IV МСА, отделения Докомомо в Китае, отделения ИКОМОС в Китае и Общества по изучению архитектуры и культуры Китая. Тема конференции – «Другое современное движение, другое наследие». Подтемы включают в себя: «Путешествия Архи-Момо», в которых на примере путешествий Марко Поло рассматривается переход современного движения из Европы в Азию; «Западное и Восточное современное движение», объясняющее влияние традиций и культуры на совершенно разные процессы городской модернизации на Западе и Востоке; «Современное движение в Азии и Океании» или то, как современное движение повлияло на культурную самобытность Азии; а также «Экстремальное современное движение», определяющее новые аспекты современного движения. Темы этой конференции были отражены в выставочные работы. Мероприятие посетили президент МСА Альберт Дублер и экс-президент МСА Луиза Кокс.

Контактное лицо: Лю Кеченг, директор рабочей программы архитектурного наследия региона IV МСА.

[uiaah4@vip.163.com](mailto:uiaah4@vip.163.com)

**Дополнительная информация:**  
<http://www.uia-architectes.org/>